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El president del grup par-
lamentari reformista, Joan
Gabriel, va expressar els

seus dubtes sobre què pot
aportar la nova platafor-
ma política encapçalada
per Jordi Cinca i Antoni
Martí, entre altres. Així ho
va posar en relleu durant

l’entrevista al programa
Ningú és perfecte de Ràdio
Valira, on va recordar que
fa dos anys Martí no va
donar suport a Coalició
Reformista.

Joan Gabriel és de l’opi-
nió que «no totes les
unions sumen» i en
aquest sentit es va mos-
trar escèptic amb el paper
que jugarà la nova plata-

forma política en els pro-
pers comicis generals. Ga-
briel també va recordar
que fa dos anys, el projec-
te de Jordi Cinca estava
vinculat al PS i, en aquest
sentit, va manifestar que
la constitució d’aquesta
plataforma pot generar
confusió.
Pel que fa al seu paper

de cara a les eleccions ge-

nerals, Gabriel, que ja va
expressar la seva voluntat
d’abandonar la primera
línia política, va explicar
que està a disposició del
comitè de la Massana,
que sempre li ha fet cos-
tat. Finalment, Gabriel va
manifestar el desig que,
guanyi qui guanyi, tingui
la capacitat de fer un
«gran govern d’unitat». 

Aprofitar els recursos que tenim «sota els peus»
ENERGIA

El Comú d’Escaldes-Engordany i el Govern signen un conveni per estudiar la possibilitat d’incrementar el cabal d’aigua termal

Andorra és «poc sobira-
na» des del punt de vista
energètic, tal com encer-
tadament assenyalava el
cònsol major d’Escaldes-
Engordany, Antoni Martí.
D’altra banda, no és des-
cartable un augment dels
preus de l’energia a mitjà
i llarg termini, com apun-
tava a la seva vegada el
ministre d’Economia i Fi-
nances, Pere López.
Veient tot això, el Comú
d’Escaldes-Engordany i
el Govern van signar ahir
un conveni per fer estu-
dis «aprofundits» sobre
l’aprofitament de l’ener-
gia geotèrmica, conèixer
el potencial calòric de
l’aigua termal. Un recurs
que tenim «sota els peus»
–amb paraules de Ló-

pez–, que representa una
nova oportunitat de di-
versificació, tant econò-
mica com energètica, i ai-
xí dependre menys de
l’exterior.
En virtut del conveni,

s’estudiarà el pou del
Pont de la Tosca, que és
d’on es treu ara l’aigua
termal a Escaldes-Engor-
dany, per veure com es
pot treure més aigua ca-
lenta i quines afectacions
tindria, i també s’analit-
zarà tota la conca d’Escal-
des per determinar la
viabilitat d’una nova per-
foració. Però aquesta se-
gona perforació estaria
en una segona fase, i
s’hauria de renegociar.
Els primers «preestudis»
apunten que es podria
«multiplicar per dos» el
cabal d’aigua termal a ex-
treure, segons va exposar
Martí, que va insistir que
la signatura del conveni
era «una qüestió de res-
ponsabilitat» del Comú,
així com també és una
«obligació» veure com es
pot ampliar el cabal d’ai-
gua termal i buscar l’efi-

ciència en el seu aprofita-
ment. La millor manera
de complir amb aquesta
obligació és col·laborant
amb Forces Elèctriques
d’Andorra (FEDA) i el
Govern, segons Martí.

Encara que l’aprofita-
ment dels recursos sigui
competència comunal,
Martí considera que els
temes energètics han de
ser «tutelats pel Govern». 
Els treballs de prospec-

ció s’allargaran uns tres
mesos, va apuntar el mi-
nistre i president de FE-
DA, per la qual cosa a
l’estiu es podrien tenir els
primers resultats dels es-
tudis a realitzar. El cost

d’aquests treballs ronda
els 90.000 euros.
El conveni s’emmarca

en la feina realitzada des
de la taula de l’energia,
on hi ha tant el Govern
com els comuns, i que ha
servit per impulsar la po-
lítica energètica del país
en favor de la conscien-
ciació sobre l’eficiència i
per treure el màxim pro-
fit dels recursos naturals
del país, segons va apun-
tar Pere López i va recol-
zar Antoni Martí. Una
tasca que s’ha realitzat
des del «consens» entre
les institucions, segons el
ministre. Pel que fa a l’a-
profitament dels recur-
sos, López va recordar
que el Govern està «apos-
tant per altres energies» i
que, en relació a l’eòlica,
per l’aprofitament de la
qual s’estan realitzant es-
tudis al Pic del Maià, es
vol ser «prudent», ja que
existeixen «importants
dubtes» al voltant de la
seva viabilitat i rendibili-
tat, així com en relació al
seu impacte visual i en
l’entorn.

El Comú d’Escaldes-En-
gordany i el Govern van
signar un conveni per
estudiar les possibili-
tats energètiques de
l’aigua termal.
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Pere López i Antoni Martí van signar el conveni per l’aprofitament energètic de l’aigua termal.
E.O.G.

Joan Gabriel dubta sobre què pot
aportar la nova plataforma política
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